

目 录

·经验交流·

- 构建新型产业模式 促进蚕桑产业持续发展 陈远忠 罗展勇 李琦等 (1)
- 浅谈我县蚕桑生产发展现状及对策 胡侠君 (4)
- 加强蚕种市场监管 切实维护蚕农利益 李仕亚 (7)
- 抵御金融危机 推动茧丝绸产业可持续发展 陈远忠 罗展勇 李琦等 (10)
- 浅谈制种发蛾对交调节的体会 郭建军 (12)
- 推广小蚕共育 促产业持续发展 李琦 陈远忠 罗展勇等 (13)
- 我市桑园霜害调查及防治的实践 王志浪 (15)
- 生物技术实验室高效管理的探讨 黄志君 杨婉莹 叶可可 (18)

·试验研究·

- 9·荚赤豆色卵的入库冷藏期限与浸酸孵化效果的关联分析
..... 章豪 严会超 钟杨生等 (21)
- 家蚕新品种飞鹤×祥云冷藏浸酸试验 李德臣 陈登松 吴凡 (25)
- 白僵蚕化学成分含量分析 邢东旭 杨琼 廖森泰等 (28)
- 两广二号添食“蚕用营养饲料”的试验初报 安慧 崔萍 (32)
- 家蚕微粒子病治疗药物的研究 I. 药物筛选 杨琼 邢东旭 廖森泰等 (35)

·综 述·

- 家蚕多元化育种的探索与实践 吴福泉 肖更生 罗国庆等 (37)
- 蚕蛹资源的综合利用 吕思行 刘吉平 廖森泰 (40)
- 桑枝的综合利用及发展趋势 陈佳佳 廖森泰 刘吉平 (45)

·报 导·

- 全国家蚕病害控制技术与安全养蚕模式学术研讨会在浙江淳安召开
..... 吕思行 刘吉平 (50)

GUANGDONG SERICULTURE (QUARTERLY)

VOL.44 NO.3 2010

CONTENTS

•Experience Exchanges•

- Establishing New Industrial Mode and Promoting Sustainable Development of Sericulture.
..... CHEN Yuan-Zhong *et al.* (1)
- Discussion on the Present Situation and Strategy of Sericultural Production in Our County
..... HU Xia-Jun (4)
- Reinforcing Market Supervision of Silkworm Eggs for Earnestly Protecting the Benefit of Sericultural Farmer.....LI Shi-Ya (7)
- Resisting Financial Crisis, Promoting Sustainable Development of Cocoon and Silk Industry
..... CHEN Yuan-Zhong *et al.* (10)
- Experience of the Moths Mating Regulation During Silkworm Egg Production ... GUO Jian-Jun (12)
- popularizing the Little Silkworm Being Bred Together for Promoting Sustainable Development of Industry. LI Qi *et al.* (13)
- Practice on the Survey and Control of Frostbite in the Mulberry Field in Our City
..... WANG Zhi-Lang (15)
- Discussion on the Efficient Management of Biotechnology Laboratory
..... HUANG Zhi-Jun *et al.* (18)

•Research Papers•

- Relational Analysis between Refrigerated Term and Hatching Effect after Acid Treated of the Red Bean Color Eggs of 9•Fu ZHANG Hao *et al.* (21)
- Study on the Cold Storage and Acid Treatment of New Silkworm Variety “Fei He x Xiang Yun”
..... LI De-Cheng *et al.* (25)
- Analysis of Chemical Content in White Muscardine Silkworm..... XING Dong-Xu *et al.* (28)
- Preliminary Report on Feeding Liangguang No.2 with Nutritious Feed for Silkworm
..... AN Hui *et al.* (32)
- Research of Therapeutic Drug for Silkworm Pebrine, I .Drug Screening
..... YANG Qiong *et al.* (35)

•Review paper•

- Exploration and Practice of Diversely Breeding of Silkworm WU Fu-Quan *et al.* (37)
- Comprehensive Utilization of Silkworm Pupal Resource..... LV Si-Xing *et al.* (40)
- Comprehensive Utilization and Developmental Trend of Mulberry Branch
..... CHEN Jia-Jia *et al.* (45)

•Newsletter•

- The Academic Seminar about Control Technology of Silkworm Disease and Safe Sericultural Mode was Held in Chun-an of Zhejiang Province LV Si-Xing *et al.* (50)